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Protokół nr XXII/2020 

z sesji Rady Powiatu w Nysie 

z dnia 19 października 2020 r. 

zwołanej w trybie zdalnym  

 

O godz. 10.00 Przewodniczący Rady Bogdan Wyczałkowski otworzył XXII sesję Rady Powiatu w 

Nysie. Przywitał radnych, następnie przystąpił do sprawdzenia obecności.  

Obecni: 

1. Barska Jolanta  

2. Biłobran Czesław  

3. Bobak Piotr  

4. Bortniczuk Grażyna  

5. Burska Joanna  

6. Chwalenia Jacek  

7. Fujarczuk Adam  

8. Jaskot Janusz  

9. Jazienicki Tomasz  

10. Kamiński Henryk  

11. Karnaś Zbigniew  

12. Kruczkiewicz Andrzej  

13. Nosal Teresa  

14. Palimąka Daniel  

15. Rozumek Kazimierz 

16. Samborski Grzegorz  

17. Szymkowicz Paweł  

18. Woźniak Piotr  

19. Wyczałkowski Bogdan  

20. Wylężek Damian  

21. Zapiór Janusz 

22. Anna Ziółkowska - Woźny  

23. Żukowska – Jacykowska Maria  

 

Przewodniczący Rady oznajmił, że aktualnie w sesji uczestniczy 23 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne do uznania obrad za prawomocne. W 

trakcie sesji o ok. godz. 10.15 do sesji dołączyły: radna Danuta Korzeniowska oraz radna Bożena 

Lewińska.  

 

Następnie poinformował, że sesja została zwołana na wniosek grupy radnych (wniosek o zwołanie 

sesji załącznik nr 1 do protokołu) po czym przedstawił proponowany porządek sesji: 

 

1. Sprawy organizacyjne, 

a) otwarcie posiedzenia, 

b) stwierdzenie kworum, 

 

2. Omówienie sytuacji w powiecie nyskim, w związku z pandemią koronawirusa SARS-CoV-2 

a) oświadczenia wnioskodawców, 

b) przedstawienie informacji przez Starostę, 

c) dyskusja, 

d) propozycje wniosków.    

 

3. Wolne wnioski 

 

4. Zamknięcie obrad.  

 

Ad 2 a 

 

Radny -  Daniel Palimąka oznajmił, że oświadczenia wnioskodawców zawierają obszerny materiał, 

który został przedstawiony zarówno radnym Rady Powiatu Nyskiego jak i Zarządowi Powiatu w 

Nysie a także opinii publicznej. Do zwołania sesji nadzwyczajnej skłoniła nas faktyczna sytuacja. W 

ostatnich tygodniach i miesiącach nie otrzymaliśmy usystematyzowanej informacji, o działaniach 

Zarządu Powiatu w Nysie dotyczących walki z pandemią, a także o sytuacji szpitali i pracowników 

szpitali ale również pracowników Państwowej Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej oraz 

szkół, szczególnie tych nad którymi nadzór ma samorząd powiatowy. Kontynuując radny Daniel 
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Palimąka poinformował, że jako radni opozycyjni chcieliby zainspirować Zarząd Powiatu do podjęcia 

i realizacji wspólnych działań, które mogą nieść również wydatki z tym związane, a które radni 

opozycji akceptują. Jako opozycja chcemy przedstawić pomysły i wziąć za nie odpowiedzialność. 

Podkreślił, że nie jest to żaden atak w stronę ani Starosty ani Zarządu Powiatu, jest to chęć 

współpracy.  

 

Członek Zarządu -  Joanna Burska oznajmiła, że w  dniu 15  października odbyło się posiedzenie 

Zarządu Powiatu w którym uczestniczyli przewodniczący poszczególnych komisji w tym: zdrowia, 

bezpieczeństwa, budżetu. Spotkanie dotyczyło sytuacji epidemiologicznej w powiecie nyskim. 

Przedstawione zostały rozwiązanie i pomysły, które dotyczyły m.in. szpitala i uruchomienia w jak 

najszybszym czasie dodatkowych miejsc dla pacjentów zarażonych koronawirusem. Codziennie 

również trwają konferencje z Wojewodą Opolskim, ponieważ chcemy uruchomić te dodatkowe 

miejsca, których brakuje i robimy wszystko żeby tak się stało. W środę ma się odbyć spotkanie z 

przedstawicielami PAKS-u, po to aby podpisać umowę najmu budynku przy  ul. M. Curie-

Skłodowskiej. Staramy się robić wszystko aby opanować sytuację na naszym terenie. Kontynuując 

radna poinformowała, że każdy z przewodniczących zajął w danej sprawie stanowisko. Ponadto na 

bieżąco odbywają się spotkania kryzysowe dotyczące pandemii i powodzi.  

 

Radny - Paweł Szymkowicz odparł, że wie o spotkaniu zarządu z przewodniczącymi komisji ale nie 

wie jakie decyzje zostały podjęte. Jedyna informacja jaka została przekazana, to ta która została 

umieszczona na stronie internetowej Starostwa Powiatowego w Nysie. Niestety w dalszym ciągu jako 

radni nie otrzymaliśmy, żadnych materiałów. Jeżeli spotkanie było konstruktywne i uchwalono tyle 

konstruktywnych wniosków, to należałoby przedstawić radnym do zapoznania się. Radny poprosił aby 

następnym razem, wnioski z takiego spotkania zostały przedstawione radnym.  

 

Radny - Piotr Woźniak stwierdził, że kluby radnych odbiera się jako Ci, którzy chcą przeszkodzić 

zarządowi w ich działaniu. Natomiast złożenie danych wniosków, nie jest absolutnie formą ataku i nie 

należy traktować tej inicjatywy w taki sposób. Zdaniem radnego sprawa pandemii  

i podejmowanych działań w kierunku wsparcia, w danej sytuacji dotyczy wszystkich. Sesja ta 

powinna być wyłącznie merytoryczna i konstruktywna w tym sensie, że zarząd powiatu wnikliwie 

przeanalizuje te dziesięć pomysłów, które dwa kluby tj. Klub Koalicji Obywatelskiej  

i Razem Dla Powiatu przedstawiły. Kontynuując radny podniósł temat służby zdrowia, zastrzegając 

aby nie krytykować pracowników służby zdrowia, gdyż są to osoby z pierwszej linii frontu. Należy 

docenić pracę lekarzy, pielęgniarek, ratowników medycznych, pracowników domów pomocy 

społecznej a także nauczycieli i nie można mieć wątpliwości co do tego jak oni pracują. Zdaniem 

radnego to, że zarząd powiatu odbywa telekonferencję z wojewodą opolskim  

i zwołuje posiedzenia sztabu kryzysowego nie oznacza wcale, że przekłada się to jakościowo na 

wsparcie dla pracowników służby zdrowia. Dlatego też, jako kluby radnych zwróciliśmy się do 

zarządu powiatu i zaproponowaliśmy te dziesięć punktów. Z naszych wstępnych szacunków wynika , 

iż  zrealizowanie tych postulatów z wniosków to koszt około 1,5 mln zł. Należałoby  

w związku z tym, przesunąć środki finansowe z wydatków inwestycyjnych i poinformować 

społeczeństwo, że jest to sytuacja kryzysowa. Kontynuując radny oznajmił, że czas na podejmowanie 

odważnych decyzji. Starosta Andrzej Kruczkiewicz wielokrotnie oskarżał nas o to, że przez ostanie 

pół roku mieliśmy większość w radzie, gdyby starosta znał zapisy art. 233 ustawy o finansach 

publicznych, wiedziałby, że inicjatywę zmian budżetowych, przysługuje wyłącznie zarządowi 

jednostki samorządu, czyli władzy wykonawczej. Radni nie mają możliwości wnioskowania, o 

fizyczne przesunięcie środków finansowych. Radny Piotr Woźniak przedstawiając wnioski 

poinformował, że jednym z nich jest absolutne i bezwarunkowe wsparcie ZOZ w Nysie,  

SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach, ze względu na gigantyczne problemy kadrowe. Wielu pracowników 

tych szpitali znajduję się na kwarantannie co spowodowało, że ich liczba jest malejąca. Zdaniem 

radnego, należy przesunąć środki finansowe aby wspomóc szpitale, pod względem wypłaty 

dodatkowych wynagrodzeń oraz godzin nadliczbowych. Sytuacja dotyczy nie tylko lekarzy ale 

również pielęgniarek i ratowników medycznych, których wynagrodzenie jest wyższe zgodnie z 

ustawą, o pięćdziesiąt procent ze względu na pracę przy stanowiskach z dostępnością do COVID-19.  
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Bardzo dobrą informacją według radnego jest fakt, że powstaną dodatkowe łóżka dla osób zarażonych 

COVID-19, inicjatywa zasługuje na wsparcie. Następnym punktem w naszych wnioskach jest 

utworzenie funduszu szczepionkowego dla seniorów i osób z grupy ryzyka. Należy wesprzeć 

dyrektorów naszych szpitali, po to aby umożliwić im pozyskanie jak największej liczby szczepionek 

przeciw grypie, gdyż okazuję się, że możliwości dotyczące stosowania szczepionek przeciw grypie, 

powoduje, że chorzy na koronawirusa łagodniej przechodzą tą chorobę. Kolejną sprawą, którą 

poruszył radny, to oczekiwanie w długich kolejkach na wymaz pod kątem potwierdzenia zakażenia 

koronawirusem. Sytuacja jest przerażająca, gdyż osoby te stoją w długich kolejkach, czasami w 

deszczu. Oczywiście jest to rola firm komercyjnych, które wykonują dane testy, ale zarząd powiatu 

mógłby spróbować zwrócić uwagę tym firmom, aby rozstawiły kontenery w tych miejscach. Problem 

pojawia się również przy ul. Brackiej, gdzie umiejscowiona jest świąteczna i nocna opieka zdrowotna, 

gdyż osoby oczekujące na wizytę nie mają normalnych cywilizowanych, humanitarnych warunków 

aby poczekać na swoją kolej. Dlatego też w tym miejscu należałby, ustawić poczekalnie w formie 

mobilnej bądź namiot. Kolejna kwestią, którą poruszył radny były zmiany w organizacji prac szkół 

prowadzonych przez Powiat Nyski, polegających na zmniejszeniu liczebności uczniów w grupach 

nauczania m.in. języków obcych, w-f i innych przedmiotów, gdzie występuje podział na grupy.  

Radny zwrócił uwagę zarządowi powiatu, że podjął decyzje i podpisał arkusze organizacyjne w 

szkołach i to szkoły mają łączyć grupy a tak to nie powinno wyglądać. Ponieważ młodzi ludzie 

najczęściej przechodzą zakażenie bezobjawowo a tym samym stają się zagrożeniem dla rodziców, 

dziadków. W związku z powyższym radny, zwrócił się do Starosty, Zarządu aby jak najszybciej 

rozdzielić te grupy. Zadanie to jest w gestii zarządu, który posiada narzędzia do tego, aby te grupy 

rozdzielić, dzięki czemu unikniemy zagrożenia. Pieniądze na ten cel na pewno znajdą się w budżecie 

Powiatu Nyskiego. Kolejnym punktem we wnioskach, który przedstawił radny Piotr Woźniak 

wspólnie z Klubem Koalicji Obywatelskiej to finansowanie i zakup min. 5000 testów na obecność 

SARS CoV 2 dla pracowników pielęgniarek, ratowników, lekarzy orz pracowników DPS 

prowadzonych przez Powiat Nyski. Osoba fizyczna, która chce wykonać test na obecność 

koronawirusa, musi zapłacić komercyjnie 490 zł. Natomiast koszt przy finansowaniu przez NFZ to ok. 

280-290 zł i tyle mniej więcej samorządy płacą za wykonanie testów, kupionych hurtowo. W związku 

z tym, należy zabezpieczyć środki finansowe na dodatkowe testowanie, zarówno służb medycznych 

jaki nauczycieli i całej obsługi w szkołach, a także pracowników w domach pomocy społecznych. 

Sprawę należy traktować priorytetowo. Radny podziękował swojemu ojcu Janowi Woźniakowi- 

Burmistrzowi Otmuchowa, gdyż jako jedyny z samorządowców przekazał  propozycję do sanepidu i 

w jurysdykcji sanepidu jest dziś trzech urzędników, którzy wspomagają wydawanie decyzji 

administracyjnych. Państwowa Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna ma olbrzymie braki 

kadrowe, w związku z tym jest prośba, aby zastanowić się na tym, czy jako jednostki organizacyjne 

powiatu nie mamy w zasobach urzędników, którzy wspomogą pracę sanepidu. Pozwoliłoby to na 

uniknięcie nieporozumień między pracownikiem będącym na kwarantannie, która wydawana jest z 

dużym opóźnieniem, a pracodawcom. W związku z tym adekwatność i prawidłowe działanie w 

zakresie kwarantanny jest rzeczą bardzo fundamentalną. Trzeba wesprzeć instytucję jaką jest sanepid, 

ponieważ wykonują w związku z pandemią, bardzo odpowiedzialną pracę. Kontynuując radny Piotr 

Woźniak oznajmił, że należy się też przyjrzeć możliwości, skierowania osób do pracy w sanepidzie, w 

ramach robót publicznych. Radny Piotr Woźniak poruszył temat, który jest jednym z punktów 

wniosków, które złożyły kluby radnych a mianowicie zakup laptopów dla szkół prowadzonych przez 

Powiat Nyski. Oznajmił, iż należałoby dokupić jeszcze co najmniej 200 laptopów do dyspozycji 

dyrektorów szkół, którzy w porozumieniu z PCPR w Nysie, mogliby ustalić rodziny wielodzietne, 

które potrzebują tych sprzętów, aby dzieci mogły bez problemu przystąpić do nauki zdalnej w domu. 

Radny zaapelował do Zarządu Powiatu o to, aby nie traktowali danych wniosków, propozycji jako 

atak, tylko jako próbę pomocy w tym trudnym czasie. Dzięki dobrej współpracy, konstruktywnym 

wypowiedziom na tej sesji nadzwyczajnej mieszkańcy powiatu nyskiego, będą czuli się bezpieczniej, 

wiedząc też o tym, że w Zarządzie Powiatu w Nysie pracują profesjonaliści a inni ich wspierają.  

 

Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski poinformował, że do obrad dołączyli radny Damian 

Wylężek, radna Danuta Korzeniowska, radna Bożena Lewińska (godz. 10.40). 
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Radny – Daniel Palimąka oznajmił, że w związku z ty, iż szpital MSWiA w Głuchołazach dostał 

potężne wsparcie finansowe ze strony samorządu województwa oraz rządu, przeznaczone wyłącznie 

na walkę z COVID-19 a kadra szpitala został przeszkolona w tym zakresie, to należałoby zrobić 

wszystko, a żeby sprzęt i kadra szpitala MSWiA wsparła w działaniach dyrektora szpitala Norberta 

Krajczego. Proponujemy również, przygotowanie programu pozyskiwania kadry medycznej do ZOZ 

w Nysie, SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. Działanie to będzie wymagało wspólnego działania z 

wójtami i burmistrzami dlatego, że to oni posiadają zasoby mieszkaniowe. Widzimy konieczność 

uruchomienia takiego programu, dlatego też chętnie się włączymy w jego tworzenie, tak jak i zapewne 

wójtowie i burmistrzowie z powiatu nyskiego. 

 

Członek Zarządu -  Joanna Burska podziękowała za przedstawione propozycje przez radnych. 

Oznajmiła, że taka współpraca będzie potrzebna, z uwagi na ciężką sytuację w jakie się znaleźliśmy a 

mianowicie pandemii. Należy jak najbardziej zjednoczyć siły i walczyć z tą trudną sytuacją.  

Z konferencji, która odbyła się przed Starostwem Powiatowym w Nysie, zdaniem członek zarządu 

Joanny Burskiej można było wywnioskować, że Starosta i Zarząd nie radzi sobie z tą sytuacją. 

Natomiast wszyscy możemy wspólnie pracować i tu nie ma miejsca na walkę polityczną a wnioski 

przedstawione przez opozycję są konstruktywne. Starosta przedstawi sytuacje i odniesie się do tych 

poszczególnych punktów we wnioskach. Kontynuując członek zarządu – Joanna Burska zaprosiła 

szefów ugrupowań Platformy Obywatelskiej i Razem Dla Powiatu do wspólnej pracy przy 

usprawnianiu pracy szpitali, szkół ora pozyskiwaniu lekarzy. Poinformowała, że zarząd powiatu jest 

bardzo obciążony pracą, która czasami nawet odbywa się do późnego wieczoru i jest potrzeba pomocy 

ze strony opozycji. Teraz jest czas na zjednoczenie sił.  

 

Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski poinformował, że w pkt. 2 a),  przeszliśmy  

w pkt. 2 c). Natomiast radni, którzy nie zabrali głosu w pkt. 2 a), będą to mogli zrobić w pkt. 2 c). 

 

Radny – Czesław Biłobran oznajmił, że zapoznał się z wnioskami, które złożyły kluby radnych. 

Zdaniem radnego część z tych wniosków nie jest w kompetencji Starosty. Za przykład podał 

przyzwolenie dla dyrektorów. do przeprowadzania samodzielnej zmiany systemu nauczania. Wnioski 

należało złożyć na ręce Starosty Andrzeja Kruczkiewicza, a nie zwoływać w tej sprawie sesję 

nadzwyczajną. Natomiast przesunięcie środków finansowych, wymaga procedowania przez komisję 

oraz wskazania źródła finansowania. Stworzenie funduszu szczepionkowego na dziś nie ma sensu, 

ponieważ dzisiaj problemem nie są środki finansowe na szczepionki, ale brak ich dostępności. 

Zdaniem radnego dyskusja na sesji nadzwyczajnej w tym temacie, jest bezskuteczna, gdyż można było 

podjąć tego rodzaju tematy na zbliżających się komisjach i sesji planowanej. Nie da się w jednej 

chwili zmienić wszystkiego, bo to wymaga długofalowego i strategicznego działania. Radny 

kontynuując dodał, że faktycznie jest to ciężki i trudny czas, czas próby, ale niestety uprawnienia 

radnych są ograniczone. Dzisiaj należy zastanowić się nad inną sprawą a mianowicie, czy w dalszym 

ciągu powinny istnieć szpitale powiatowe i czy cały system nie powinien ulec zmianie, są to tematy do 

dyskusji. Jako samorządowcy chcielibyśmy zmienić system, bo on jest niedobry. Szpital MSWiA jest 

agendą, do której na szczeblu powiatowym nie mamy, możliwości podejmowania jakichkolwiek 

działań. Owszem Starosta może zawnioskować do Wojewody, aby ten szczeblu ministerialnym, mógł 

się ta sprawą zająć. Natomiast nie w takich szczególnych i indywidualnych sprawach. Radny 

podkreślił, że te wnioski złożone przez kluby radnych i ich propozycje, można było załatwić 

bezpośrednio ze Starosta, bez zwoływania sesji nadzwyczajnej.  

 

 

Starosta – Andrzej Kruczkiewicz oznajmił, że od początku marca w związku z sytuacja pandemii 

Zarząd Powiatu wykonuje zadania, które mu powierzono. Zadań jest bardzo wiele i czasami pojawiają 

się tysiące problemów z tym związanych. Staraliśmy się działać sprawnie, poprzez ciągły kontakt z 

jednostkami podległymi. Na wniosek radnych przegłosowabo środki finansowe, które skierowano na 

walkę z koronawirusem. Środki własne w kwocie 1.981.807,23 zł., z dotacji powiat nyski otrzymał na 

szpitale 1.153.991 zł. Na obecną chwilę problemem, nie są środki finansowe i ich przeznaczenie na 

dany cel. W tej chwili pojawiają się inne sprawy i inne problemy, dlatego też dobrze, że radni 

zgłaszają swoje wnioski. Najgorsza sytuacja jest z kadrą medyczną, być może dojdzie to takie sytuacji, 
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że SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach będzie musiał dołączyć do ZOZ-u w Nysie i pomóc  walce z 

koronawirusem. Należy wziąć również pod uwagę fakt, iż szpital w Nysie nie jest szpitalem 

jednoimiennym, tam w dalszym ciągu odbywają się planowane zabiegi w normalnym trybie. Zarząd 

Powiatu wykonał swoje działania w dużym zakresie i nie ma nic do ukrycia. Zakres ten obejmował nie 

tylko szpitale ale także szkoły, domy pomocy społecznej, zakwaterowanie policji, kwarantanny. 

Zgodnie z wypowiedzią radnego Czesława Biłobrana, pewne punkty zwarte we wnioskach nie leżą w 

gestii Zarządu a jedyne co możemy zrobić to apelować, pisać, prosić. Starosta kontynuując omówił 

kwestię zakupu laptopów dla uczniów. Na dziś ilość laptopów zgłoszonych przez dyrektorów jest 

wystarczająca ale to nie znaczy, że jutro nie będzie potrzeby zakupu większej ilości. Zakupionych 

zostało 56 laptopów, Powiatowe Centrum pomocy Rodzinie - 154 i zgłosiło o dodatkowe cztery 

laptopy, dlatego też zostały już podjęte działania. Jeżeli chodzi o kwestię podziału grup w szkołach, to 

jeżeli jest to prawdą, że są to grupy 28 osobowe to rozpoczniemy natychmiastowe działania aby je 

rozdzielić. Bardzo dobry pomysłem jest, utworzenie poczekalni na ul. Brackiej, jako zarząd 

przyjrzymy się tej sprawie i podejmiemy działania, w kierunku poprawy warunków osób 

oczekujących w kolejce. Kolejną sprawą jest testowanie w kierunku stwierdzenia zakażenia 

koronawirusem. Testom poddawane są osoby ze wskazaniem i w pewnych okolicznościach. 

Natomiast jeżeli chodzi o pilne testy to na ten cel zarząd przeznaczył i zwiększył środki, aby  

w nagłych sytuacjach w domach pomocy społecznej i domach dziecka przeprowadzić takie testy. 

Takiego działania będziemy się trzymali. Starosta zwrócił się do radnego Piotra Woźniaka  

w kwestii przekazania pracowników do pomocy w PPSS-E w Nysie, informując go, że nie ma 

uregulowań prawnych do takiego sposobu działania. Dlatego też zwrócono się do Wojewody 

Opolskiego o umożliwienie realizacji tych działań. 

 

Radny - Paweł Szymkowicz zapytał o kwestę formalną, czy w tej chwili omawiany jest pkt. 2 b czy 

może już pkt. 2 c - dyskusja.  

 

Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski poinformował, że pkt. 2 a jest połączony  

z pkt. 2c. W pkt. 2c nie będzie dyskusji, w związku z tym zwrócił się do radnych czy są jakieś pytania.  

 

Radny – Paweł Szymkowicz poprosił aby pkt. 2 c został jako dyskusja, ponieważ ta dyskusja jest po 

części związana z informacją, którą przedstawi Starosta. W poprzedniej wypowiedzi radny 

nawiązywał do tego, że opozycja nie otrzymała informacji o tym jakie kroki podjął Zarząd  

i Starosta w związku z sytuacją w sprawie przeciwdziałania COVID-19. W związku z tym ponowił 

prośbę o to aby odbyła się dyskusja w pkt. 2 c. 

 

Ad 2 b, c 

Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski poinformował o słuszności zgłoszonej przez radnego 

Pawła Szymkowicza i poinformował, że Starosta przedstawił część informacji. Członek zarządu – 

Joanna Burska chciała zabrać głos w tej sprawie.  

 

Członek Zarządu - Joanna Burska oznajmiła, że Zarząd przygotował sprawozdanie z działań podjętych 

w kwestii przeciwdziałania COVID-19 i zostanie przekazane wszystkim radnym.Sprawozdanie 

zawiera m. in. jakie środki finansowe zostały wydane, na jakie działania, jakie procedury podjęto w 

szpitalach, domach pomocy społecznej. Od początku marca do dnia dzisiejszego Starosta i Zarząd 

Powiatu przekazali środki finansowe z powiatu nyskiego jak i zarówno ze środków zewnętrznych, 

wszystkim swoim jednostkom. Przekazano również szesnaście tysięcy maseczek ochronnych 

seniorom i organizacjom senioralnym.  

 

Radny - Paweł Szymkowicz oznajmił, że po wcześniejszych wypowiedziach starosty  

i członków zarządu, można odnieść wrażenie, że epidemia koronawirusa pojawiła się nagle,  

z dnia na dzień. W związku z tym nie wiadomo, co wydarzyło się w ciągu pół roku. Zdaniem radnego 

należy przejść do wspólnego działania w tym temacie, nie dzieląc się na opozycje  

i koalicję. W ramach przypomnienia radny poinformował, że na sesji marcowej, pojawiły się różne 

propozycje ze strony opozycji w kwestii działań związanych z przeciwdziałaniem COVID-19. 

Kontynuując radny poinformował, że na sesji w marcu złożył zapytanie, domagając się działania ze 
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strony przewodniczącego zarządu. Sprawa dotyczyła sytuacji w SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach, gdzie 

pielęgniarki nie mogły wykonywać godzin nadliczbowych. Sytuacja ta zdarza się coraz częściej gdyż 

pielęgniarki, są objęte kwarantanną bądź są na zwolnieniach lekarskich, w związku z czym brakuje rąk 

do pracy. Dlatego też do pracy w szpitalu, przychodzą pielęgniarki z innych oddziałów, innych szpitali 

a nawet z domów pomocy społecznej. Sytuacja robi się wówczas bardzo niebezpieczna, ponieważ 

dochodzi do rozprzestrzeniania koronawirusa. Z taką sytuacją mieliśmy do czynienia już w marcu. 

Być może ten zakaz wykonywania godzin nadliczbowych jest sprawą ekonomiczną, ale powinien być 

cofnięty, ze względu na trudną sytuację. Od czasu zgłoszenia sprawy nadgodziny, minęło pół roku  

i nie ma żadnej informacji, jakie kroki zostały podjęte i jak rozwiązano tą sprawę. Radny odnosząc się 

do wcześniejszej wypowiedzi członek zarządu Joanny Burskiej oznajmił, że opozycja nie pierwszy raz 

wychodzi z inicjatywą współpracy, w trudnej sytuacji jaka jest pandemia koronawirusa. Kontynuując 

radny Paweł Szymkowicz odnosząc się do wcześniejszej wypowiedzi radnego Czesława Biłobrana 

poinformował, że oczywistą sprawą jest, że nie wszystkie działania leżą w gestii zarządu, ale to w 

gestii zarząd jest inicjowanie pewnych działań w porozumieniu z wojewodą, ministrem. Natomiast co 

do działań, które już można podejmować nie oglądając się wojewodę czy ministra to dofinansowanie 

do środków ochrony osobistej z uwagi na fakt, że cena tych środków wzrosła wielokrotnie. 

Dyrektorom szpitali trzeba dać tzw. „wolną rękę” w kwestii adaptacji pomieszczeń na sale covid-owe 

intensywnej opieki medycznej. Radny przypomniał, jak na sesji marcowej dyrektor ZOZ-u w Nysie 

przedstawiał podjęte działania w związku z covid-em i został zaatakowany przez radnego Czesława 

Biłobrana o to, że wydatkowanych jest za dużo środków finansowych. Radny poprosił o lepszy 

przekaz i komunikację między sobą, ponieważ aby móc się wypowiadać w pewnych kwestiach 

związanych z covid-em, należy znać obecną sytuację. Dokument sporządzony przez zarząd w temacie 

podejmowanych działań związanych z przeciwdziałaniem covid, nie został przedstawiony radnym w 

związku z czym, radni chcieliby poznać więcej szczegółów, bo być może pewne sprawy można 

byłoby zrobić w inny sposób.  

 

Starosta - Andrzej Kruczkiewicz poprosił o możliwość odpowiedzi, na pytania na bieżąco. 

Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski odpowiedział, że taka możliwość pojawi się  

w późniejszej części obrad, ze względu na to, iż pytań będzie zapewne o wiele więcej.  

Radny – Tomasz Jazienicki oznajmił, że jest on wnioskodawcą projektów, które dotyczą szkół.         

W oświacie pieniędzy zawsze było mało i oświata zawsze generowała długi jednostkom 

prowadzącym, nie ma w tym nic nowego. Mamy teraz szczególnie ciężkie czasy i stąd też, jest 

potrzeba podejmowania decyzji, które nie zawsze określają jasno przepisy. Dyrektor szkoły może 

podjąć decyzję o charakterze pracy w szkole, po wcześniejszej decyzji sanepidu i starosty. Natomiast 

sanepid nie działa tak jak powinien, jest nie wydolny i nie wydajny i opiera się na innych danych niż 

dyrektor szkoły. Należałoby skrócić ścieżkę decyzyjną aby móc działać szybciej. Kontynuując radny 

poruszył kwestię liczebności grup w szkołach oznajmił, że podział  na grupy jest obiektem niezgody 

między dyrektorem szkoły a naczelnikiem oświaty, bo szukając oszczędności, szukamy ich między 

innymi na organizacji grup. Radny poinformował Starostę, ze służy pomocą w kwestii ustalenia gdzie 

znajdują się takie grupy rzeczywiście zwiększone. Następnym tematem, który poruszył radny to 

sprawa komputerów dla uczniów szkół, do nauki zdalnej. Pomocy wymagają rodziny wielodzietne, 

gdzie dochodzi czasami do ciężki sytuacji, bo w domu jest jeden komputer a kilkoro dzieci. Kolejna 

sprawa to szukanie oszczędności w oświacie. Należy tą kwestię konsultować z dyrektorami, bo to oni 

najlepiej wiedzą gdzie ich szukać, a nie narzucać je z góry. Należy tez pamiętać o tym, że na 

oszczędnościach cierpi młodzież.  

Członek Zarządu – Joanna Burska odniosła się do wypowiedzi radnego Pawła Szymkowicz  

w sprawie godzin nadliczbowych. Oznajmiła, że rozmawiała z dyrektorem SP ZOZ ZOZ  

w Głuchołazach, który poinformował, że na obecną chwilę nie ma potrzeby godzin  nadliczbowych 

dla pielęgniarek. Natomiast jeżeli będzie duża liczba zachorowań, to jak najbardziej godziny 

nadliczbowe będą mogły być wykorzystywane przez pielęgniarki.  
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Radny Czesław Biłobran – nawiązując do wypowiedzi radnego Pawła Szymkowicz i radnego 

Tomasza Jazienickiego oznajmił, że radni starają się z niego zrobić wroga dyrektora Norberta 

Krajczego a w rzeczywistości tak nie jest. Radny poinformował, że nie był przeciwny wydatkowaniu 

środków finansowych, przez dyrektora Norberta Krajczego, wręcz przeciwnie jego zdaniem są one 

przemyślane i celowe. Na sesji marcowej Skarbnik Powiatu przekazała informację, że ZOZ w Nysie 

osiągnął zysk za pierwsze półrocze 750 000 zł i w związku z tym, nie można przy każdej inicjatywie 

podejmowanej przez szpital, zwracać się do Starosty o sfinansowanie przedsięwzięcia, kiedy 

wypracowało się taka wyniki finansowy. Za taką kwotę dyrektor szpitala może modyfikować, 

remontować i nie jestem temu przeciwny. Kiedy byłem Starostą informowałem, że nawet przy tym 

wielki budżecie jakim dysponuje szpital, pojawiłaby się strata na poziomie mieszczącym się w 

amortyzacji, a mamy teraz wyjątkową sytuację w związku z czym musimy działać aby temu 

zapobiegać. Radny podkreślił, że nie jest przeciwny finansowania jakichkolwiek inwestycji. 

Kontynuując radny oznajmił, że dyrektorzy szkół przez lata pracowali z dziećmi w różnych sytuacjach 

i wiedzą co mają robić, nie zwracają się o pomoc. Jeżeli ktoś nie prosi o pomoc to znaczy, ze wie co 

ma robić i nie należy się narzucać i dawać gotowych rozwiązań. Jedyne co można zrobić to 

ewentualnie doradzać. Zdaniem radnego nie należy z tego robić widowiska i opowiadać nie 

stworzonych rzeczy. Dlatego też, można było przedstawić wnioski, pomysły staroście, ponieważ na 

dzisiejszej sesji nie będziemy mogli przegłosować pewnych projektów, a dyskusja odbywa się w 

utrudnionych warunkach, bez osobistego kontaktu i w ograniczonym czasie. Tutaj nie chodzi o 

mówienie ale o działanie. Radny oznajmił, że dyrektor PPSS-E w Nysie, zapewne zwróciłby się o 

pomocy w kwestii kadry. Jeżeli nie prosi to dlaczego mamy mu pomagać. Zrozumiałe jest to, że jest 

bardzo trudna sytuacja ale też i zła ocena. Natomiast nie tędy droga, to nie załatwi sprawy epidemii w 

kraju i w powiecie nyskim.  

Starosta – Andrzej Kruczkiewicz w odniesieniu do poprzednich wypowiedzi oznajmił, że przy 

pierwszych przypadkach kwarantanny i zakażania koronawirusem w szpitalu w Głuchołazach, zostały 

wypłacone godziny nadliczbowe. Otrzymaliśmy informację od wojewody, że planuje otwarcie 

pięciuset izolatorium na terenie województwa opolskiego. W kwestii oświaty Starosta poinformował, 

że kiedyś nie dopłacało się tyle do oświaty, w tej chwili sytuacja jest odmienna a spowodowane jest to 

między innymi podwyżkami wynagrodzeń oraz innymi działaniami. Dopłata do oświaty to około 

6 000 000 zł, dlatego też będziemy szukali jakiegoś rozwiązania.  

Radny – Piotr Woźniak oznajmił, że jak zabiera głos radny Czesław Biłobran to kończy się 

niezmącona, spokojna atmosfera. Nie da się słuchać wypowiedzi radnego, gdyż wie on o wszystkim 

najlepiej i najwięcej. W związku z tym proszę aby jeżeli jesteście w koalicji to podzielcie się rolami 

aby rozmowa była konstruktywna. Oczywiście jeżeli komuś się nie podoba, ze sesja została zwołana 

w sposób nadzwyczajny nie musi w niej uczestniczyć. Jako radni mamy takie prawo, aby zwołać sesję 

nadzwyczajną a tym bardziej, że sytuacja tego wymaga. Nasze kluby złożyły konkretne propozycję do 

przepracowania. Natomiast radny odniósł wrażenie, że w dalszym ciągu czegoś się nie da zrobić. 

Zdaniem radnego dyrektorzy szkół i dyrektor sanepidu nie zgłaszają się po pomoc do organów 

prowadzących, bo po prostu się boją, wynika to może z podległości służbowej. Kontynuując radny 

poinformował, że jest możliwość oddelegowania pracowników do inspekcji sanitarnej, gdyż te 

działania zostały podjęte przez jedną z gmin powiatu nyskiego. Widocznie istnieją takie duże potrzeby 

kadrowe w sanepidzie. Radny zwrócił się do radnego Czesława Biłobrana oznajmiając, że nie widzi 

nic śmiesznego w tym, aby do sanepidu skierować wykwalifikowane osoby w ramach robót 

publicznych. Tu naprawdę chodzi o poważne sprawy, poważne sytuacje epidemiczne. Jeżeli chodzi o 

nadgodziny w szpitalu, to należy w trybie pilnym oszacować koszty z tym związane i w razie potrzeby 

wesprzeć szpital, określoną kwotą pieniędzy. Jako radni złożyliśmy propozycję wniosków i po to dziś 

spotkaliśmy się. Natomiast to zarząd może coś zrobić dalej z tymi propozycjami, po to jest ta 

inicjatywa aby porozmawiać, które z tych wniosków są dobre. Radny podziękował za pozytywny 

odzew w sprawie pomysłów i propozycji, świadczy to o dojrzałości  i odpowiedzialności. Radny 

poruszył również temat braków sprzętowych w szpitalu, a także postawienia namiotów bądź baraków 

pod przychodnią na ul. Brackiej w Nysie. Ważną sprawa są poczekalnie dla osób, które oczekują na 

testy pod kątem stwierdzenia zakażenia koronawirusem. Należałoby wpłynąć na firmę, która 

organizuje badania w kierunku zakażenia COVID-19, aby zabezpieczyły nie tylko sam pobór próbki, 
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ale także możliwość humanitarnego traktowania ludzi, którzy oczekują na wymaz. Radny oznajmił, że 

trzeba przyjrzeć się również podziałowi na grupy w szkołach. Odnośnie laptopów dla uczniów do 

nauki zdalnej radny poinformował, że dostaje sygnały ze szkół, że laptopy przekazywane uczniom nie 

posiadają odpowiedniego oprogramowania. Zdaniem radnego, informatyk zatrudniony w szkole 

powinien udzielić pomocy uczniom, którzy mają pierwszy raz kontakt z tego rodzaju techniką. Radny 

poprosił Zarząd aby wyznaczył czas do odpowiedzi na wnioski klubów. Poinformował, że ponownie 

prześle wszystkie wnioski raz jeszcze, ze względu na pewne ich braki wskazane przez Wicestarostę 

Damiana Nowakowskiego. Zdaniem radnego wszystkie wcześniej omawiane wnioski są  

w gestii Zarządu i Starosty. Mandat radnego uprawnia nas do tego, abyśmy mogli ze sobą rozmawiać. 

Radny wyraził swoją dezaprobatę, w stosunku do radnego Czesława Biłobrana  

i jego wcześniejszych wypowiedzi. Zwrócił uwagę Przewodniczącemu Rady, iż powinien czuwać nad 

jakością debaty. Radny poprosił o ponowne określenie czasu, w którym Zarząd ustosunkuje się do 

złożonych wniosków i ewentualnego wniesienia do projektu zmian  

w budżecie. Radny podziękował za merytoryczne dyskusje, zwłaszcza dla członków zarządu.  

Radny – Daniel Palimąka odniósł się do wypowiedzi radnego Czesława Biłobrana. Wspomniał o tym, 

że dziwi go zachowanie radnego, gdyż kiedyś był to człowiek pełen wiary i potrafił działać  

w sprawach, które nie bezpośrednio wynikały z kompetencji Zarządu, przykładem jest wybudowanie 

tężni w Głuchołazach, która przysłużyła się mieszkańcom. Jako radni zwracamy się do Starosty o to 

aby podjął działania mające na celu. pomoc ze strony szpitala MSWiA dla szpitala nyskiego, 

zapewniając sprzęt i personel, który jest przeszkolony do walki z COVID-19.  

Starosta – Andrzej Kruczkiewicz poinformował, że w kwestii grup w szkoła to są one pomniejszone, 

ale zostanie to sprawdzone i ewentualnie ta informacja zostanie przekazana. Natomiast co do 

złożonych wniosków poinformował, że niektóre z tych propozycji będą wymagały zapewne opinii 

poszczególnych komisji,  w związku  tym trzeba będzie poprosić przewodniczących komisji o szybsze 

ich zwołanie. W kwestii uchwał finansowych, zarząd będzie informował na bieżąco. Odnosząc się do 

wypowiedzi radnego Daniela Palimąki, Starosta poinformował, że za tężnie powiat nyski zapłacił karę 

w kwocie 25 000 zł. Dlatego też należy uważać na decyzję, które się podejmuje, muszą być zgodne  

z prawem. Kontynuując Starosta poinformował, że szpital MSWiA w Głuchołazach decyzją 

ministerstwa, departamentu zdrowia przeznaczony został wyłącznie dodatkowo do rehabilitacji 

pacjentów po covid-owych. Pracownicy tego szpitala zarówno lekarze, jak i pielęgniarki pozostają do 

dyspozycji resortu. Oczywiście możemy pisać do wojewody, starać się o zmianę, ale na dzień 

dzisiejszy taka jest decyzja odgórna. Podsumowując Starosta odparł, że wszystko co zarząd zrobi musi 

być zgodne z prawem, ale może również prosić i interweniować w pewnych sprawach.  

Radna – Jolanta Barska zapytała Starosty jakie działania podjęto, a żeby zabezpieczyć mieszkańców 

Morowa i stworzyć im lepsze warunki życia, w kontekście rozmów prowadzonych z wodami 

polskimi, które dotyczyły m.in. oczyszczania rzeki i poprawieniu stanu obwałowań. Sytuacja 

powodziowa dotyczy również okolic Niwnicy a także innych sołectw w gminie Nysa. Radna 

oznajmiła, że docenia przedstawione przez radnego Piotra Woźniaka wnioski i propozycję. Natomiast 

beztroskie dyskusje, kończą się wówczas gdy padają wypowiedzi oceniające, Zdaniem radnej, radny 

Piotr Woźniak traktuje radnych jak studentów i gdyby nie było takiej sytuacji, to być może nie 

powodowałoby to w innych osobach również takiej chęci wypowiedzi.  

Wicestarosta – Damian Nowakowski oznajmił, że na sesji nadzwyczajnej, zostały złożone wnioski  

i wywiązała się dość ciekawa dyskusja. Dlatego też, zarząd musi wnikliwie przeanalizować wszelkie 

propozycje, wnioskowane przez kluby radnych. Wymaga to również sprawdzenia pod kątem 

prawnym. Nie wykazano źródła finansowania, więc zarząd musi się pochylić również nad tym skąd 

wziąć finansowanie na realizację tych propozycji, które można będzie spełnić i ewentualnie 

przygotować materiały dla członków tak żeby zdążyć na zwyczajną sesję, zwoływaną na koniec 

miesiąca. Kontynuując wicestarosta, poinformował, że radni zostaną wyposażeni w nową aplikację, 

nowe tablety do obsługi sesji w trybie zdalnym, dzięki czemu będzie można podejmować decyzje  

i przeprowadzać głosowania. Zasugerował żeby laptopy, które wcześniej otrzymali radni do pracy, 

oddano, a Starostwo Powiatowe przekaże je do szkół dla uczniów do nauki zdalnej.  
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Starosta – Andrzej Kruczkiewcz odniósł się do wypowiedzi radnej Jolanty Barskiej w sprawie sytuacji 

hydrologicznej oznajmił, że powiat był przygotowany na odparcie ataku powodziowego. Natomiast 

okazało się, ze woda poszła w innym kierunku, najbardziej ucierpiała północno-wschodnia część Nysy 

czyli ul. Morcinka i jej okolice oraz okolice Wyszkowa. Starosta poinformował, że podjęto działania 

wspólne razem ze strażą pożarną, pracownikami PKP oraz zakładem karnym, za co podziękował 

serdecznie wszystkim. Oczywiście nie można tych tematów odstawić na boczny tor, są bardzo ważne. 

W danej sprawie był poseł Paweł Kukiz, który poinformował, że postara się o to aby zabezpieczyć 

środki finansowe, szczególnie jeżeli chodzi o Morów. Prowadzone były również rozmowy  

z dyrektorem Wód Polskich z Wrocławia, ona również zadeklarował chęć pozyskania środków 

finansowych na działania związane z sytuacją powodziową. Natomiast muszą nastąpić odpowiednie 

warunki pogodowe aby podjąć roboty w tym zakresie. 

Radny -  Piotr Woźniak odnosząc się do wypowiedzi radnej Jolanty Barskiej odparł, że jego 

zachowanie to też jest kwestia złego zachowania, nie będącego dobrym zachowaniem na dzisiejszej 

sesji nadzwyczajnej. Należałoby tez wspomnieć o tym, kto rozpoczął niepotrzebną dyskusję 

wybiegającą po za merytorykę posiedzenia.  

Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski w związku z brakiem pytań, poinformował  

o przejściu do pkt 2 d. Oznajmił, że wnioski zostały złożone w Biurze Obsługi Rady Powiatu oraz do 

Zarządu Powiatu, poprosił wnioskodawców o dostarczenie brakujących wniosków.  

Ad 2 d 

Radny – Piotr Woźniak oznajmił, że wnioskodawcy oczekują na informacje ile Zarząd Powiatu 

potrzebuje czasu na ustosunkowanie się do złożonych wniosków. 

Starosta - Andrzej Kruczkiewcz odparł, że zarząd przeanalizuje i skonsultuje się z poszczególnymi 

dyrektorami w sprawie danych wniosków. W dniu dzisiejszym zarząd zapoznał się z tymi wnioskami, 

jeżeli okaże się, że z wniosków wynikną sprawy budżetowe to będzie trzeba skierować je na 

poszczególne komisje, ale również będzie zapewne potrzeba skonsultowania tych wniosków z 

poszczególnymi jednostkami, których one dotyczą. Zarząd postara się jak najszybciej tego dokonać 

aby na następnej sesji, gdyby zaistniała tak potrzeba dokonać przeniesienia środków finansowych.  

Ad 3  

Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski poprosił aby umożliwić radnym odbywania sesji  

i komisji w formie zdalnej, ze względu na wyjątkową sytuację. W związku z tym wystąpił o zakup 

programu e-sesja, dzięki któremu radni będą mogli podejmować decyzję w sposób formalny  

i bezpieczny. 

Ad 4 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący – Bogdan Wyczałkowski zamknął XXII 

sesje Rady Powiatu w Nysie. 

 

Załączniki: 

1.Wnioski Klubów Radnych w Radzie Powiatu w Nysie 

   Razem Dla Powiatu i Koalicji Obywatelskiej 
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